
Zápis č. 1/2009 

 

ze schůze ÚOK chovatelů okrasných a užitkových holubů a  ze schůze komise 

posuzovatelů, konané dne 3-4. dubna 2009 v Čáslavi.  
 

Jednání se účastnili: doc. Dr. S. Chrastil, MVDr. V.Ráček, K. Krejčíř, S. Petržílka, J. Svozil, 

J.Holáň, M. Smetana, Ing. Veltruský, Ing. J. Jadrníček ,V. Čejka, P. Wieder, předseda KRK 

ing. Krůta a tajemník ÚOK T. Marušák. 

 

Schůzi zahájil předseda ÚOK MVDr. Ráček a po úvodním přivítání všech přítomných bylo 

přikročeno k jednání komise. Seznámil přítomné s navrhovaným programem: 

Návrh programu  ÚOK. 

 

 

1). Zpráva od poslední schůze – kontrola zápisu  

2).Příprava volební konference odbornosti 2009  

3). Školení posuzovatelů Čáslav 

4). Stížnosti na posuzovatele  

5).Výzva Klubu slepičáků 

6).Plemenné chovy 2009-10  

7). Diskuse, různé 

8). Závěr 

 

1). Zpráva od poslední schůze – kontrola zápisu 

 

Kontrolu zápisu a plnění jednotlivých bodů  přednesl Dr. Chrastil -  konstatoval, že bylo vše 

splněno. Spolu s tajemníkem na všechny závažné úkoly bylo písemně odpovězeno (vyjádření 

ke vzorníku severokavkazského rejdiče, stížnosti na přítele Gajdu, odpověď na žádost Klubu 

chovatelů holubů českých staváků). Zkoušky adeptů byly provedeny a posuzovatelský sbor se 

rozrostl o dva nové členy.   

  

2).Volební konference 2009  
 

Návrh přednesl MVDr. Václav Ráček –  konference se bude konat 9. května 2009, budou na 

ní pozvány všichni zástupci okresů, kandidáti a členové ÚOK. Byl zveřejněn seznam 

kandidátů pro volby, tento seznam byl schválen komisí pro volby v čele s Ing. Kroftem. 

Tajemník komise rozeslal pozvánku na konferenci pro jednotlivé okresy a pozvánky pro 

kandidáty a současnou ÚOK. Komise ÚOK projednala program konference, navrhla spojení 

mandátové a návrhové komise, do této komise navrhuje ze svého středu př. Smetanu. Do 

komise volební navrhuje Ing. Krofta. Dále projednala jednací řád a volební řád. Na konferenci 

budou oba tyto řády předloženy a rozdány delegátům  při prezenci. 

V další části jednání bylo široce jednáno o navrhovaném počtu členů nové ÚOK. V této části 

se vyjadřovali všichni členové komise.  Bylo zdůrazněno, že nová komise ÚOK bude mít před 

sebou nově hodně práce s průběžným doplňováním Vzorníků plemen holubů. ÚOK proto 

doporučuje z toho důvodu volit 11 členů, s tím, že vytvoří subkomisi pro práci na vzorníku.  

Řízením Ústřední volební konference delegátů odbornosti chovatelů holubů byl za ÚOK 

pověřen Ing. Krůta. 

  

3). Školení posuzovatelů Čáslav 



 

K tomuto bodu se v krátkosti vyjádřil Dr. Chrastil – školení je ve spolupráci s tajemníkem 

komise ÚOK připraveno, je zajištěno ubytování a stravování. Na školení je přihlášeno 66 

posuzovatelů a adeptů. Ke konání vstupních pohovorů pro adepty je přihlášen jeden chovatel. 

Školení bude probíhat v podobné organizační podobě jako předchozí ročníky, odborné 

přednášky jsou zajištěny.  

 

4). Stížnosti na posuzovatele  
 

Stížnosti na nedodržování smluv na posuzování výstav – pozvaný posuzovatel př. Pažák, 

vysvětlil svou neúčast na posuzování výstavy ve Strakonicích – závěr komise ÚOK, napříště 

včas informovat pořadatele výstav a neuzavírat smlouvy, které nemůže dodržet. Komise se 

rozhodla ukončit pozastavení činnosti posuzovatele k 30. dubnu 2009, neboť jde o první 

nedostatek. Zároveň byl dotyčný varován před opakováním této situace. Vyrozumění bude 

zasláno písemně. Tentýž přestupek u posuzovatele Pitrmoce, pro neúčast neřešeno, proto 

pozastavení činnosti nadále trvá do vyřešení celé záležitosti.   

Jako další stížnost se řešila stížnost Ing. Gaji na posouzení jeho holubů  Ing. Slepičkou – př. 

Slepička poslal svoje vyjádření na  posouzení holubů, kde na svém posouzení trvá. Oba 

jmenovaní se z jednání omluvili, Ing. Gajovi bude písemně odpovězeno – zajistí tajemník 

komise. ÚOK chovatele vyzývá, že jestliže na stížnosti trvá musí své holuby přivézt i s 

oceňovacími lístky a nechat je znovu komisionelně posoudit. 

Jako další stížnost se řešila stížnost Ing. Sousedíka na údajné porušení anonymity posouzení 

jeho holubů Ing. Krůtou. Ing. Veltruský jako vedoucí posuzovatel na této výstavě oznámil, že 

ing. Krůta posuzoval na této výstavě holuby, které mu přidělil. Písemnou odpověď v tomto 

smyslu Ing. Sousedíkovi zajistí tajemník komise. 

 

5).Výzva Klubu slepičáků 
 

Dr. Chrastil – přednesl požadavky klubu. K výzvě Klubu slepičáků přijala komise ÚOK 

stanovisko, které bude písemně rozesláno. ÚOK vyjádřila podiv nad tím, že při jednání ÚOK 

s kluby v lednu 2009 nebyla tato záležitost přítomnými zástupci klubu projednána.  Odbornost 

má platný organizační řád a komise ÚOK dbá na to, aby se s kluby jednalo a jejich problémy 

se řešily na odborné úrovni. Schůze s kluby v lednu 2009 toho byla dokladem, měla ryze 

pracovní a odborný charakter. Na tuto výzvu odpoví MVDr. Ráček. Odpověď bude 

prezentována i  ve svazovém tisku. ÚOK přijala závěr, aby klub chovatelů slepičáků uvedl 

své požadavky do souladu s platnými stanovami a cestou ÚOK je předložil k projednání 

legislativní komise ČSCH. Odpověď zajistí tajemník ÚOK. 

 

 6).  Plemenné chovy 2009-10  

 

K tomuto bodu se vyjádřil př. Krejčíř. Proběhla kontrola rodokmenů a písemných náležitostí. 

Uznávací řízení proběhlo při Celostátní výstavě s mezinárodní účastí, která se konala dne 21. 

- 23. listopadu 2008 v Praze-Letňanech. Celkem bylo přihlášeno 47 chovů.Výstavní 

podmínky úspěšně splnilo 35 kolekcí holubů. V administrativním řízení pak uspělo 34 kolekcí 

holubů.  ÚOK schválila přiznání 34 PCH a pověřila tajemníka komise vydáním osvědčení o 

plemenných chovech.  

Podmínky pro přiznání titulu „Mistr ČR v chovu holubů na roky 2009-10“ splnily tři 

kolekce: Šmach Karel – moravský pštros žlutý 758 bodů s průměrem 94,75 bodů, Šmach 

Josef – moravský pštros modrý bělopruhý 754 bodů s průměrem 94,25 bodů a Vaněk Jaroslav 

český stavák modrý sedlatý kapratý 754 bodů s průměrem 94,25 bodů. 



 

7). Diskuse, různé 
 

Dr. Chrastil seznámil přítomné s žádostí př. Botka o ukončení činnosti posuzovatele k datu 1. 

duben 2009. Dále informoval o tom, že po splněném školení bude ukončeno k datu 5. dubna 

2009 dočasné pozastavení posuzovatelské činnosti Ing. Karlu Boučkovi. 

Tajemník komise ÚOK nechal kolovat a schválit vzorky kroužků na rok 2010 v barvě černé, 

komise vzorky schválila a pověřila tajemníka jednat s výrobcem. 

Jako další bod přednesl žádost Klubu chovatelů holubů prácheňských káníků na uveřejnění 

vzorníku prácheňského káníka v jejich zpravodaji. Komise ÚOK vzala žádost na otisknutí 

vzorníku prácheňského káníka na vědomí, nemá námitek. 

 

8). Závěr 
 

Po vyčerpání všech příspěvků poděkoval MVDr. Ráček všem členům komise za odvedenou 

práci v uplynulém volebním období a jednání ukončil 

 

Zapsal: Tomáš Marušák tajemník ÚOK chovatelů holubů 

 

 V Praze 20. dubna 2009 

 


